
1 
 

 

                   

  

ΕΡΩΤΗΣΗ 

   Αθήνα, 31-03-2023 

 

Της               ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ ΣΟΦΙΑΣ – ΧΑΪΔΩΣ Βουλευτού Β’ Πειραιώς  
 

ΠΡΟΣ:          Την κ. Υπουργό Παιδείας και Θρησκευμάτων 

 

ΘΕΜΑ: «Καταγγελίες για κακοδιαχείριση στο ΙΤΥΕ “ΔΙΟΦΑΝΤΟΣ”» 

 

 

Κυρία Υπουργέ, 

 

Σε σχετική επιστολή ομάδας εργαζόμενων του Ινστιτούτου Τεχνολογίας Υπολογιστών και 

Εκδόσεων (ΙΤΥΕ) «ΔΙΟΦΑΝΤΟΣ», επισημαίνεται ότι: «Στο ΙΤΥΕ “ΔΙΟΦΑΝΤΟΣ” που 

υπάγεται στο Υπουργείο Παιδείας, έχει εδραιωθεί ένα καθεστώς εργασιακής ανασφάλειας 

αλλά και κατασπατάλησης δημοσίου χρήματος. Για να έχετε μία τάξη μεγέθους, η 

Διεύθυνση Εκδόσεων διαχειρίζεται κονδύλι που ξεπερνά τα 20 εκατομμύρια ευρώ, τα 

οποία διανέμει σε προμηθευτές, με τους οποίους συνεργάζεται επί πολλά χρόνια για 

αγορά χαρτιού, εκτύπωση βιβλίων, συσκευασία των παραγγελιών και διανομή αυτών».  

 

Συνεχίζουν οι ανωτέρω εργαζόμενοι, υπογραμμίζοντας ότι σύμφωνα με πρόσφατα 

δημοσιεύματα, φωτίζονται οι σκοτεινές πτυχές αγοράς ακατάλληλων υλικών, 

συνεργασιών με ασυνεπείς αναδόχους και αγοράς υπερκοστολογημένων πρώτων υλών. 

Ειδικότερα, αναφέρεται ότι: «Τον Φεβρουάριο του 2022, το ΙΤΥΕ αγόρασε 2.200 τόνους 

χαρτιού συνολικού κόστους σχεδόν 2,6 εκατομμυρίων ευρώ. Παρόλο που η συσκευασία 

ήταν εμφανώς ακατάλληλη, δόθηκε εντολή για άμεση παραλαβή του χαρτιού και 

παράδοσής του στους αναδόχους εκτύπωσης πριν καν πραγματοποιηθούν οι αναλύσεις 

των δειγμάτων από το Γενικό Χημείο του Κράτους (ΓΧΚ), προκειμένου να διαπιστωθεί αν 

το χαρτί τηρεί τις απαραίτητες τεχνικές προδιαγραφές με βασικότερη να αποτελείται από 

καθαρό χημικό πολτό. Από τα δύο δείγματα που στάλθηκαν στο ΓΧΚ στις 19 Ιανουαρίου 
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2022 διαπιστώθηκε στην πρώτη περίπτωση 63% χημικός πολτός και 37% μηχανικός 

πολτός στο πρώτο δείγμα και 87% χημικός πολτός και 13% μηχανικός πολτός στο 

δεύτερο, δηλαδή διαπιστώθηκε η ακαταλληλότητα του χαρτιού αλλά και η αθέτηση των 

προδιαγραφών που τίθενται στη σύμβαση προμήθειας. Ακολούθησε 

μία fast track διαδικασία «διόρθωσης» των αρχικών εκθέσεων με αποτέλεσμα τα σχολικά 

βιβλία να έχουν εκτυπωθεί σε κακής ποιότητας χαρτί, για το οποίο μάλιστα δεν έγινε καμία 

προσπάθεια από τη διοίκηση του ΙΤΥΕ για μείωση του κόστους ή διενέργεια περαιτέρω 

ελέγχου για την καταλληλόλητα του χαρτιού από κάποιο άλλο εργαστήριο χημικών 

αναλύσεων.  

 

Στις 21 Ιουνίου 2022, η Επιτροπή Παρακολούθησης και Παραλαβής Συμβάσεων 

Βιβλιοπαραγωγής Διαγωνισμού Π380 επαλήθευσε ότι, κατά την προθεσμία της 15ης 

Μαΐου 2022, η ανάδοχος εταιρεία που είχε αναλάβει την εκτύπωση και παράδοση 20 

βιβλίων Γυμνασίου δεν είχε παραδώσει 13 τίτλους. Δόθηκε παράταση ως τις 30 Μαΐου 

2022, όμως ούτε τότε παραδόθηκαν οι 13 εκκρεμείς τίτλοι. Το Δ.Σ. του ΙΤΥΕ απέστειλε 

«ειδική όχληση» στην ανάδοχο εταιρεία με την οποία την καλούσε να παραδώσει το 

σύνολο των βιβλίων εντός δεκαπέντε ημερών. Η ανάδοχος όχι μόνο δεν συμμορφώθηκε, 

αλλά στις 16 Απριλίου 2022 έστειλε εξώδικο στο ΙΤΥΕ. Τα μέλη της αρμόδιας ΕΠΠΕ, 

λαμβάνοντας υπόψη και τη γνωμοδότηση της νομικής υπηρεσίας του ΙΤΥΕ, αποφάσισαν 

και εισηγήθηκαν ομόφωνα προς το Δ.Σ. του ινστιτούτου την έκπτωση της αναδόχου 

εταιρείας.  

 

Ωστόσο, λίγες μέρες πριν από την καταληκτική ημερομηνία παράδοσης των 20 σχολικών 

βιβλίων, από τα οποία, θυμίζουμε, είχαν παραδοθεί μόλις επτά τίτλοι, και ενώ ήταν 

εμφανές ότι ο ανάδοχος ήταν απίθανο να προλάβαινε εντός δέκα ημερών να παραδώσει 

τους 13 εκκρεμείς τίτλους -όπως και συνέβη άλλωστε- το ΙΤΥΕ, στις 5 Μαΐου 2022, σύναψε 

νέα σύμβαση (ΣΑ00938/05.05.2022) μαζί του, συνολικού ύψους 1.092.519,63 ευρώ.  

 

Στις 23 Αυγούστου 2022, το ΙΤΥΕ αγόρασε 10.000 μεταχειρισμένες ευρωπαλέτες για τη 

μεταφορά βιβλίων, συνολικού κόστους 198.400 ευρώ, δηλαδή για 16 ευρώ το τεμάχιο, την 

ώρα που η μέση τιμή, χρόνια τώρα, κυμαίνεται γύρω στα 8 ευρώ και ειδικά, σε μία περίοδο 

που τα περισσότερα βιβλία είχαν ήδη συσκευαστεί και αποσταλεί στα σχολεία ήδη από τα 

μέσα Αυγούστου. Το ερώτημα είναι, γιατί δεν αγοράστηκαν μόνον όσες παλέτες 

απαιτούνταν για την ολοκλήρωση της συσκευασίας, αφού, εκείνη την περίοδο, οι παλέτες 
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ήταν ιδιαιτέρως ακριβές; Η αγορά τόσων ευρωπαλετών θα μπορούσε, κάλλιστα, να γίνει 

σε μεταγενέστερη χρονική στιγμή, με κόστος πιθανά μικρότερο». 

 

Όπως μας ανέφεραν κάποιοι εργαζόμενοι του ΙΤΥΕ «ΔΙΟΦΑΝΤΟΣ», το προσωπικό 

δέχεται καθημερινά παρασκηνιακές πιέσεις, με σκοπό να μην αναδεικνύονται οι μη 

συμμορφώσεις των προμηθευτών με τα ποιοτικά κριτήρια που έχουν καθοριστεί, κατά 

περίπτωση, προκειμένου για την προμήθεια υλικού, στα πλαίσια της συμμετοχής τους σε  

επιτροπές παρακολούθησης, σκοπός των οποίων είναι ο ποιοτικός έλεγχος των 

υπηρεσιών που προσφέρουν οι ανάδοχοι προμηθευτές. Οι εν λόγω εργαζόμενοι 

αναφέρουν ότι, ως εκ του προηγουμένου, ζουν με τον φόβο της μη ανανέωσης της 

εργασιακής σύμβασής τους ή της απόλυσής τους, αν δεν «υποκύψουν» στις πιέσεις της 

διοίκησης του επίμαχου Φορέα, είτε μη υπογράφοντας πρακτικά των επιτροπών 

ποιοτικού ελέγχου που πιστοποιούν δήθεν συμμόρφωση κάποιων προμηθευτών με τα 

κριτήρια που οφείλεται να τηρηθούν, είτε εκφράζοντας δημόσια οποιαδήποτε διαφωνία 

τους με την ορθότητα των σχετικών ελέγχων. 

 

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 

 

 

Ερωτάται η κ. Υπουργός: 
 

1. Έχετε λάβει γνώση περί των παραπάνω καταγγελιών που μας προωθήθηκαν από το 

ΙΤΥΕ «ΔΙΟΦΑΝΤΟΣ»; Αν όχι, προτίθεσθε να διεξάγετε τους απαραίτητους ελέγχους, 

προκειμένου να επαληθεύσετε αν υπάρχει πράγματι η ως άνω κακοδιαχείριση στον εν 

λόγω φορέα από μέρους κάποιων στελεχών της διοίκησής του; 
 

2. Αν και εφόσον οι καταγγελίες της παρούσας επιβεβαιωθούν και η κακοδιαχείριση στο 

ΙΤΥΕ «ΔΙΟΦΑΝΤΟΣ» όντως διαπιστωθεί,  ποια μέτρα σκοπεύετε να λάβετε άμεσα,  ώστε 

να αλλάξει αυτή η κατάσταση; 

 

 

Η Ερωτώσα Βουλευτής 

 

 

 

ΣΟΦΙΑ – ΧΑΪΔΩ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ 




